
Investitori tvrde da male hidroelektrane nisu štetne

Mali hidroelektrane (MHE) nisu štetne, a domaćim protivnicima njihove izgradnje podršku
daje  „River voč”, austrijska ekološka organizacija, kaže Dragan Josić, predsednik
Nacionalnog udruženja MHE.
Kao piše Danas, Josić navodi da tvrdnja da izgradnja malih hidroelektrana stvara mali broj
radnih mesta nije tačna, jer iako je par osoba dovoljno za upravljanje, za njihovu izgradnju i
održavanje angažuje se veći broj radnika koji se meri stotinama.
Navodi da je tačno da su neki vlasnici neodgovorni i da su doveli do presušivanja reka i
uništenih ribljih staza na njima. Međutim, kaže da je reč o pojedincima i da to ne može biti
argument da su MHE štetne.
„Još jedna neistina je da se iz malih hidroelektrana dobija samo dva odsto struje. Ako se
pogleda struktura svih obnovljivih izvora energije, jasno se vidi da se iz mini-hidroelektrana
proizvodi 16,2 odsto a iz onih koje su veće od 10 megavata dobija 30,3 odsto struje u odnosu
na proizvodnju svih obnovljivih izvora energije”, objašnjava Josić.
U Nacionalnom udruženju MHE ističu da male hidroelektrane proizvode manju količinu
ugljen-dioksida nego solarne i vetroelektrane kao i elektrane na biomasu i biogas.
Kako je Danas ranije pisao, u Srbiji je planirana izgradnja 850 malih hidroelektrana. Njihova
gradnja izazvala je velike proteste širom zemlje u kojima su građani i ekološke organizacije
ustali protiv ovakvog vida stvaranja električne energije.
Goran Trivan,  ministar zaštite životne sredine, najavio je da bi do kraja godine mogle da
budu usvojene izmene zakona kojima bi gradnja bila zabranjena u zaštićenim područjima,
kako je preneo N1.
Podsetio je da resorno Ministarstvo dve godine upozorava da MHE nanose veliku štetu
zaštićenim dobrima, menjaju uslove životne sredine i remete biološku ravnotežu.
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